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Inleiding                                                                                                                                                                    
Als Stichting Duurzaam Heino (SDH) waren wij content dat in het nieuwe evenementenbeleid, mede 
op verzoek van de gemeenteraad, expliciet aandacht besteed zou worden aan het thema 
duurzaamheid. Dit beleid heeft, mede vanwege onze betrokkenheid op dit thema al vanaf 2016 bij de 
organisatie van de Heinose Pompdagen, onze bijzondere belangstelling.                                                                                                                                  
In het werkatelier met organisatoren op 11 november 2020, waaraan door SDH is deelgenomen, was 
duurzaamheid ook één van de specifieke  thema’s. Over de uitkomsten van de werkateliers is een 
mooi rapport gemaakt (“Opbrengst werkateliers Evenementenbeleid gemeente Raalte”, d.d. 2 
december 2020). Zoals hierin ook is verwoord was er brede consensus dat evenementen duurzamer 
moeten, met daarbij een kanttekening over de praktische haalbaarheid.                                                                          
Daarbij is vooral de behoefte geuit bij organisatoren om (inhoudelijke) ondersteuning en inbreng 
vanuit de gemeente.                                                                                                                                                             

Mede in ogenschouw genomen ook de positieve opbrengst van de werkateliers zijn wij als SDH 
verbaasd en zeer teleurgesteld dat het thema duurzaamheid in de Evenementenvisie zo bijzonder 
weinig invulling heeft gekregen. Dit geldt zowel voor de ambitie en doelstelling als voor de passieve 
rol die de gemeente heeft gekozen voor de ondersteuning van de uitvoering.                                                                                                                    
Illustratief daarvoor is dat in het bijgevoegde Persbericht over het nieuwe Evenementenbeleid het 
woord duurzaamheid zelfs helemaal niet voorkomt!

Wat ons betreft moet de evenementenvisie op het punt van duurzaamheid dan ook aanzienlijk 
verbeterd worden, onder het veel meer onderscheidende motto :                                                                                                                        
Raalte is dé duurzame evenementengemeente van Oost-Nederland.                                                                                                                                            
Hieronder lichten we dit nader toe en doen wij een aantal concrete voorstellen.

Toelichting                                                                                                                                                                    
-De ambitie en de doelstellingen                                                                                                                           
In de ambitie en de doelstellingen (Hoofdstuk 3.1 en 3.2) is niets opgenomen over het thema 
duurzaamheid.                                                                                                                                                      
Voorstel SDH :                                                                                                                                                            
*Neem een duidelijke ambitie op voor het thema duurzaamheid, bijv. dat evenementen in 
samenwerking (gemeente en organisatoren) zo duurzaam mogelijk worden gehouden.                            
*De doelstelling  zou kunnen zijn dat voor de diverse (van toepassing zijnde) aspecten  van 
duurzaamheid (als inspanningsverplichting) de praktisch haalbare middelen en voorzieningen ingezet 
worden.                                                                    



-De uitvoering                                                                                                                                                              
*In Hoofstuk 4.4 (“Duurzaamheid en toegankelijkheid”) wordt in de paragraaf “We stimuleren 
verduurzaming” als inleiding vooral een nogal sterk aangezette tegenstelling geponeerd, als een 
soort communicerende vaten, tussen het verduurzamen van evenementen en toegankelijkheid 
daarvan. Met begrip voor de praktische haalbaarheid mogen de positieve effecten van duurzaamheid 
bij evenementen dan ook wel genoemd worden (zoals in het document over de opbrengst van de 
werkateliers ook keurig is opgetekend), zoals : “dat evenementen steeds vaker geassocieerd willen 
worden met duurzame initiatieven, het heeft steeds meer draagvlak in de samenleving, duurzame 
evenementen maken bezoekers bewust van hun gedrag en zorgen ook voor minder overlast, 
duurzaamheid draagt bij aan een positieve sfeer”.  Met andere woorden, economie, toegankelijkheid 
en duurzaamheid kunnen elkaar juist versterken!                                                                                                                                          
*Gekozen wordt voor het uitvoerings-scenario om aan organisatoren geen verplichtingen op te 
leggen ten aanzien van duurzaamheid maar door hen “te stimuleren om evenementen zo duurzaam 
en circulair mogelijk te laten plaatsvinden door bewustwording, inspiratie, het financieren van 
experimenten en het uitwisselen van best-practices”.                                                                                                                                                     
Als middel hiervoor wordt genoemd dat tijdens netwerkbijeenkomsten met organisatoren de 
gemeente  het thema duurzaamheid agendeert.                                                                                                      
Dit is een wel erg summiere invulling van (de ondersteuning van) de  uitvoering en dan wordt het wel 
een heel erg vrijblijvende zaak om het thema duurzaamheid ook daadwerkelijk te gaan oppakken.                                                                                                                                                                   
*Positief vinden wij overigens het voorstel voor een financiele bijdrage voor vernieuwende 
concepten en experimenten op het gebied van duurzaamheid.                                                                                                                                                       
Voorstel SDH                                                                                                                                                                   
In zijn algemeenheid zou de gemeente, zoals ook door organisatoren is aangegeven, een veel 
actievere rol moeten spelen bij de stimulering en concrete inhoudelijke ondersteuning van de 
uitvoering:                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
*Bij veel evenementen spelen vaak dezelfde aspecten van duurzaamheid een rol en daarover is 
inmiddels in Nederland al veel bekend en is er ervaring mee opgedaan.                                                                
De gemeente zou handreikingen en best-practises kunnen aanbieden. In het eerdere document over 
de uitkomst van de werkateliers zijn daarvoor ook al een aantal prima onderwerpen genoemd.                                                 
Wellicht zou ook de Omgevingsdienst of een particulier adviesbureau de helpende hand kunnen 
bieden bij het ontwikkelen daarvan.                                                                                                                        
*De gemeente zou ook zelf een directe rol kunnen spelen in de uitvoering door het scheppen van de 
juiste voorwaarden en een fysieke bijdrage bijv. de beschikbaarheid van groene energie (met vaste 
stroomkasten i.p.v. dieselaggregaten), afvalinzameling/-recycling en vervoer.                                                                                                                                           
Hiervan gaat ook een mooie gemeentelijke voorbeeldwerking uit.                                                                  
*Bij het verlenen van de vergunning voor een bepaald evenement zou de gemeente expliciet het 
thema duurzaamheid aan de orde kunnen stellen aan de hand van de beschikbare best-practises 
(maatwerk per evenement). Om te beginnen kan aan de organisator gevraagd worden om aan te 
geven (ook in de vergunningaanvraag) wat er op het gebied van duurzaamheid zal worden geregeld. 


